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Protokół Nr XVII.2016 

z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 8 czerwca 2016 roku 

 

1. Otwarcie obrad XVII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
  Otwarcia obrad XVII sesji V kadencji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Mirosław 

Gąsik stwierdzając obecność 21 radnych. Przewodniczący Rady przywitał Wicemarszałka 

Sejmiku Województwa Lubuskiego Stanisława Tomczyszyna, Burmistrzów i Wójtów 

powiatu żagańskiego, Radnych, Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnika Powiatu Elżbietę 
Bielecką, Sekretarza Powiatu Iwonę Hryniewiecką, dyrektorów jednostek organizacyjnych, 

Naczelników wydziałów Starostwa Powiatowego, Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Żaganiu Jacka Stępnia, przedstawicieli prasy lokalnej.
 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił proponowany porządek obrad i zapytał 

czy są propozycje zmian do porządku.  

Zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poinformował, że w projekcie uchwały w sprawie 

zmiany nazwy szkoły dokonuje się zmianę zapisu tj. „zmiany nazwy Zespołu Szkół Tekstylno 

Handlowych w Żaganiu na Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych w Żaganiu” w pierwotnej 

wersji był zapis, iż zmienia się nazwę szkoły na Zespół Szkól Techniczno Handlowych w 

Żaganiu. Jest to tylko korekta zapisu, a nie zmiana projektu uchwały, co zostało uzgodnione i 

zaakceptowane na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 6 czerwca 2016 roku. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie porządek obrad. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XVII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 

    1) Nr XV.2016 z dnia 12 maja 2016 roku, 

    2) Nr XVI.2016 z dnia 23 maja 2016 roku. 

4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 

5. Ocena stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej powiatu żagańskiego za rok 2015. 

6. Interpelacje radnych. 

  7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 rok i sprawozdania  

z wykonania budżetu Powiatu Żagańskiego za 2015 rok, 

    2) udzielenia Zarządowi Powiatu Żagańskiego absolutorium za 2015 rok, 

    3) zmiany nazwy Zespołu Szkół Tekstylno Handlowych w Żaganiu na Zespół Szkół Po-

nadgimnazjalnych w Żaganiu,  

    4) zatwierdzenia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionej Młodzieży z tere-

nu powiatu żagańskiego uczącej się w szkołach ponadgimnazjalnych, dla których orga-

nem prowadzącym jest powiat żagański. 

    8. Odpowiedzi na interpelacje. 

    9. Informacje i oświadczenia: 

10. Wnioski. 

11. Zamknięcie obrad XVII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
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3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 

  1) Nr XV.2016 z dnia 12 maja 2016 roku, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem Nr XV z obrad sesji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 12 maja 2016 roku został wyznaczony Radny Henryk 

Janowicz oraz Radny Andrzej Katarzyniec, proszę o przedstawienie opinii. 

Radny Henryk Janowicz: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Andrzej Katarzyniec: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół Nr XV z obrad sesji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 12 maja 2016 roku.  

Protokół Nr XV z dnia 12 maja 2016 roku został przyjęty jednogłośnie. 

    2) Nr XVI.2016 z dnia 23 maja 2016 roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem Nr XVI z obrad sesji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 23 maja 2016 roku został wyznaczony Radny Henryk 

Janowicz oraz Radny Andrzej Katarzyniec, proszę o przedstawienie opinii. 

Radny Henryk Janowicz: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Andrzej Katarzyniec: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół Nr XVI z obrad sesji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 23 maja 2016 roku.  

Protokół Nr XVI z dnia 23 maja 2016 roku został przyjęty jednogłośnie. 

4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższa informacja została Radnym przesłana wraz  

z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionej informacji? 

Starosta Henryk Janowicz: chciałbym podziękować za bardzo dobrą współpracę Panu 

Stanisławowi Tomczyszynowi Wicemarszałkowi Sejmiki Województwa Lubuskiego 

Burmistrzom i Wójtom, bo od kilku lat współpraca w powiecie między samorządami na 

szczeblu wojewódzkim, gminnym i powiatowym bardzo dobrze się umacnia i układa. 

Pokazujemy nowy model funkcjonowania, że wspólne działania mogą przynosić efekty, jakie 

mamy, to prasa już o nich pisała, a o niektórych będziemy jeszcze wspominać. W imieniu 

własnym, Zarządu Powiatu oraz Rady Powiatu chciałbym podziękować Panu Stanisławowi 

Tomczyszynowi Wicemarszałkowi Sejmiki Województwa Lubuskiego, który nie zapomina, że 

jest z naszego powiatu, działa na rzecz wszystkich, bo wspiera nas pod każdym względem nie 

tylko logistycznym, inwestycyjnym, ale też duchowym. Chciałbym wręczyć Wicemarszałkowi 

skromny bukiet kwiatów, żeby było to takie historyczne zapamiętanie tego, że jednak 

potrafimy dobrze współpracować. 
Pan Stanisław Tomczyszyn Wicemarszałek Województwa Lubuskiego: serdecznie dziękuję za te 

miłe słowa skierowane pod moim adresem, bo tak się stało też i dobrze, że w powiecie 

żagańskim samorządy piszą dobre wnioski, ponieważ od lat są doświadczeni wójtowie, 

burmistrzowie i mają określonych pracowników, którzy dobrze znają się na procedurach 

unijnych. Tak też się dzieje, że w tych obszarach, które są pod moim nadzorem, czyli Program 

Rozwoju Obszarów Wiejskich, sprawy związane z rolnictwem, z ochroną środowiska jest wiele 

takich programów, które trafiają na tereny wsi, małych miasteczek. W poprzednim okresie w 

latach 2007 – 2013  

doszedł Program Operacyjny RYBY i też wiele samorządów skorzystało, między innymi 

Iłowa. Teraz około 30.000.000,00 zł z Programu Odbudowa, Modernizacja Dróg Lokalnych 

jest to ¼ wszystkich pieniędzy skierowanych na województwo lubuskie, trafiło do powiatu 

żagańskiego. Oprócz Miasta Żagania, które nie mogło skorzystać z tego programu, każdy 

samorząd z tego programu mógł skorzystać i skorzystał w różnej formie. Powiat żagański na 

dużą drogę w m. Bożnów otrzyma ponad 2.600.000,00 zł. Myślę, że przez okres tego roku i 

najbliższego będzie można te rzeczy zrealizować. Miasto Żagań zachęcam do skorzystania z 
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programu na targowiska miejskie, bo tam też będzie około 1.000.000,00 zł dofinansowania i 

myślę, że w przyszłym roku ten program będzie uruchomiony. Zachęcam do współpracy i 

dziękuję za nią, w wielu różnych obszarach również się to dzieje np. sfera edukacji, która też 
jest bardzo ważna, szczególnie szkolnictwo zawodowe. Poprzednie władze i obecne też 
stawiają mocno na to, żeby szkoły zostały doposażone oraz żeby programy nowoczesnego 

kształcenia zawodowego wprowadzać w życie, bo dzisiaj jest takie zapotrzebowanie. Kiedyś 
niestety reforma, którą jeden z ministrów przeprowadzał, że każdy musi mieć maturę, niestety 

się nie sprawdziła i trzeba to jasno i wyraźnie powiedzieć i wtedy te głosy nie były słyszalne. 

Mam nadzieję, że nowe władze będą słuchały to, co ludzie do nich mówią i też wprowadzą 
pewne rzeczy lub z nich zrezygnują. Dziękuję za współpracę i polecam się na przyszłość. 
Mówiąc też do prasy, głośnio nie krzyczymy o pewnych rzeczach, nie robimy fajerwerków, nie 

mielimy sprawy na okrągło przez rok czasu, tylko sprawę trzeba załatwiać i skuteczność się 
liczy, a nie gadanie po próżnicy. 

5. Ocena stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej powiatu żagańskiego za rok 2015. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Żaganiu Jacka Stępnia o przedstawienie stanu sanitarnego i sytuacji 

epidemiologicznej powiatu żagańskiego za rok 2015. 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Żaganiu Jacek Stępień: stan bezpieczeństwa 

sanitarnego powiatu żagańskiego w roku 2015 nie uległ jakimś znacznym zmianom w stosunku 

do lat minionych. Sytuację epidemiologiczną w zakresie chorób zakaźnych uważamy za 

stabilną. Niektóre choroby wieku dziecięcego, na które prowadzone są ochronne szczepienia, a 

więc takie jak odra, błonnica, na terenie powiatu od wielu lat nie występują. Natomiast w 

przypadku pozostałych chorób wieku dziecięcego widoczna jest okresowe występowanie tych 

chorób. W ubiegłym roku tendencję wzrostową odnotowano w przypadku szkarlatyny i świnki, 

natomiast tendencje spadkowe odnotowano w przypadku ospy wietrznej. Wśród pozostały 

jednostek chorobowych zanotowano wzrost liczby osób zakażonych wirusem HIV i wzrost 

zachorowań na boreliozę, natomiast zanotowano spadek zachorowań w przypadku kiły i róży. 

Dość niepokojące dla nas jest to, że w zeszłym roku odnotowano 12 przypadków zachorowań 
na krztusiec, choroba, której od kilku lat nie notowaliśmy na terenie powiatu żagańskiego. Za 

przyczynę tego zjawiska upatrujemy zwiększoną świadomość lekarzy w kontekście możliwości 

wystąpienia tejże choroby u osób z uporczywym kaszlem i przeprowadzanie odpowiednich 

badan diagnostycznych. Stan uodpornienia dzieci utrzymuje się, na przestrzeni wielu lat, na 

wysokim poziomie i należy zaznaczyć, że liczba dzieci uchylających się od obowiązkowych 

szczepień w roku 2015 było sześcioro na ponad 3600 dzieci, które są szczepione w naszym 

powiecie. Stan sanitarno – techniczny podmiotów działalności leczniczej, uznajemy go za 

dobry. Pod koniec 2015 roku ustawodawca wydłużył termin dostosowania podmiotów 

leczniczych i ten termin obecnie jest przewidziany na dzień 31 grudnia 2017 roku. W zakresie 

nadzoru nad woda przeznaczoną do spożycia – w ubiegłym roku inspekcja sanitarna 

nadzorowała 23 wodociągi, które zaopatrywały prawie 98% mieszkańców naszego powiatu w 

wodę. 30% tych osób zaopatrywanych było w wodę o parametrach jakościowo niezgodnych z 

wymaganiami, a stwierdzone przekroczenia dotyczyły głównie mętności, barwy, żelaza i 

manganu. Były one kwestionowane w kontekście próbek laboratoryjnych. W 2015 roku na 

terenie naszego powiatu w trzech wodociągach publicznych tj. w Żaganiu, Gozdnicy i 

Chotkowie wystąpiło jednorazowe zanieczyszczenie wody do spożycia bakteriami grupy Coli i 

Escherichia Coli. W zakresie nadzoru nad żywnością w dalszym ciągu stwierdzamy 

wprowadzanie do obrotu środków spożywczych po upływie daty minimalnej trwałości i 

terminu przydatności do spożycia, a także samowolnie zamrażanie świeżej żywności. Podczas 

tych kontroli szczególną uwagę zwracaliśmy na namielanie mięsa przez personel mięsno 

wędliniarski na zapas i sprawdzaliśmy właściwe warunki przechowywania tego mięsa i terminy 

przydatności. Na ogólną liczbę ponad 9200 partii żywności, które kontrolowaliśmy, 
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wycofaliśmy na terenie naszego powiatu ponad 1140 partii  

i najwięcej dotyczyło partii po upływie terminu przydatności bądź minimalnej trwałości i było 

to około 620 partii żywności, 400 partii samowolnie zamrożonego mięsa, ale także stwierdzono 

przerwanie łańcuch chłodniczego, brak lub złe oznakowanie środków spożywczych i 

oczywiście niewłaściwe cechy organoleptyczne. W wyniku kontroli, które przeprowadziliśmy  

w przedszkolach, szkołach, jednoznacznie świadczą o niedostosowaniu się jednostek 

kontrolowanych podmiotów do rozporządzeń ministra zdrowia. Rozporządzenie to jest dość 
kontrowersyjne, które weszło w ubiegłym roku, a dotyczy grup środków spożywczych 

przeznaczonych do spożycia w jednostkach systemu oświaty. W zakresie nadzoru nad 

zakładami pracy – w 2015 roku wydaliśmy siedem decyzji administracyjnych w sprawie 

chorób zawodowych, dwie dotyczyły stwierdzenia chorób zawodowych, jedna była u 

pracownika leśnictwa i była to borelioza, jedna astma oskrzelowa u pracownika firmy 

budowlanej. Wydaliśmy również pięć decyzji o braku przeciwskazań do chorób zawodowych. 

W zakresie nadzoru nad szkołami – w pomieszczeniach szkolnych do nauki, w salach 

przedszkolnych, szczególnie dla dzieci najmłodszych. Prowadzona jest systematyczna 

wymiana stolików, ławek, krzeseł umożliwiających dostosowanie ich do wzrostu ucznia. 

Poprawiają się także ewidentnie warunki prowadzenia zajęć, szczególnie wychowania 

fizycznego, poprzez prowadzenie bieżących lub kapitalnych remontów. To, co widzimy 

podczas kontroli, to największy problem stanowi wyeksploatowana, zniszczona stolarka 

okienna oraz posadzki, zużyta i przestarzała instalacja wodno – kanalizacyjna. Oczywiście 

mankament dotyczący właściwego oświetlenia pomieszczeń szkolnych. Ponadto, jeżeli chodzi 

o działalność promocyjną, w ubiegłym roku objęliśmy tą działalnością wszystkie placówki 

oświatowo – wychowawcze na terenie powiatu żagańskiego. W tych placówkach 

realizowaliśmy dziewięć programów profilaktyki zdrowotnej i dziewięć interwencji 

nieprogramowych. Tematyka tych szkoleń przede wszystkim opierała się  
w zakresie środków zastępczych, czyli dopalaczy, ale także profilaktyki nowotworowej  

i profilaktyki tytoniowej. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik podziękował za przedstawiony stan sanitarny i sytuację 
epidemiologiczną powiatu żagańskiego za rok 2015 i otworzył dyskusję. 
Radny Stefan Gołek: mam pytanie dotyczące miasta Szprotawy na temat, jakości wody, ma się 
ku lepszemu, czy gorszemu? Jak długo będziemy czekali w Szprotawie, bo tak pytają 
mieszkańcy, na jakość wody, która była przed tym, co mamy w tej chwili? Co Pan 

odpowiedziałby mieszkańcom Szprotawy? 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Żaganiu Jacek Stępień: wydana jest decyzja 

administracyjna na Żagańskie Wodociągi w sprawie poprawy, jakości wody i termin tej decyzji 

upływa z dniem 30 czerwca 2016 roku. Do tego czasu mieszkańcy Szprotawy musza się 
uzbroić w cierpliwość.  
Innych pytań radni nie zadawali. 

Szczegółowa ocena stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej powiatu żagańskiego za rok 

2015 stanowi załącznik do protokołu. 

6. Interpelacje radnych. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy Radni mają do złożenia interpelacje? 

Radny Tomasz Kwarciński:  

- pierwsza interpelacja dotyczy odprowadzania deszczówki, chodzi o wody deszczowe, które 

pojawiają się na powiatowych ulicach. W gruncie rzeczy chodzi mi o miasto Żagań, bo jestem 

radnym z tego okręgu, ale pewnie tego typu sytuacje są też w innych miejscowościach 

powiatu. Chodzi o sprawdzenie odpływów studzienek na ulicach zarządzanych przez powiat. 

Zbliża się lato i jak zapowiadają prognozy pogody może być to lato bardzo burzowe, a z tego, 

co wiem, jak do tej pory studzienki i odpływy nie są udrożnione i żeby ten temat zbadać, żeby 

nie było zbędnych komplikacji w przyszłości. 
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- druga interpelacja, chciałbym, aby przyjrzeć się czystości na drogach powiatowych i chodzi  

o miasto Żagań. Mieszkańcy zgłaszają mi liczne problemy, więc w związku z tym jest taka 

prośba o zmotywowanie firmy, która odpowiada za sprzątanie powiatowych ulic na terenie 

Żagania, chodzi o dokładniejsze prace w tym zakresie. 

- następna interpelacja dotyczy zakresu administracji zespolonej, chodzi o Powiatowy 

Inspektorat Nadzoru Budowlanego. Sprawa dotyczy terenu po byłym Zameksie, gdzie od 

wielu miesięcy jest nieogrodzony, pojawiła się w tym ogrodzeniu wielometrowa wyrwa i 

moim zdaniem może to stanowić poważne zagrożenie. Czy były jakieś interwencje w tym 

zakresie odnośnie sprawdzenia, jakieś kontrole, czy właściciel przyjrzał się temu tematowi, 

bo może to stanowić duże zagrożenie.  

- ostatnia interpelacja dotyczy sprawy uchwały, która podjęliśmy na jednej z ostatnich sesji 

dotycząca dodatków dla nauczycieli. Z tego, co wiem związki zawodowe zakwestionowały tą 
uchwałę. Trafiła ona do nadzoru wojewody, wojewoda już podjął decyzję w tym zakresie  

i mówiąc kolokwialnie, zmiażdżył naszą uchwałę w wielu punktach. Jak to się teraz wszystko 

odbywa, wiem, że był czas na odwołanie, czy takie odwołanie nastąpiło i jakie były 

ewentualne przesłanki? Mam też informację dotyczącą tego, że może to się skończyć tym, że 

w wyniku tego zakwestionowania nauczyciele będą mogli domagać się odszkodowań, jeśli 
chodzi o dodatki i pracę wstecz. Myślę, że my, jako Rada powinniśmy być szczegółowo 

informowani o tego typu sytuacjach, bo jak wynika z uzasadnienia wojewody, przedłożono 

nam, po prostu, zwykły bubel prawny. 

  7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 rok i sprawozda-

nia z wykonania budżetu Powiatu Żagańskiego za 2015 rok, 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Powiatu 

Elżbietę Bielecką o przedstawienie uzasadnienia. Przewodniczący Rady przypomniał radnym, 

że sprawozdanie finansowe za 2015 rok i sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu żagań-
skiego za 2015 rok oraz informacja o stanie mienia została przesłana w ustawowym terminie. 

  Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 rok oraz 

informacja o stanie mienia zostało podjęte uchwałą Zarządu Powiatu Nr 113.2016 w dniu 17 

marca 2016 roku. Termin przedłożenia radnym sprawozdania budżetowego, zgodnie z art. 267 

ustawy o finansach publicznych, to 31 marca roku następnego. Sprawozdanie finansowe zosta-

ło radnym przedłożone uchwała Zarządu Powiatu Nr 125.2016 z dnia 21 kwietnia 2016 roku. 

Termin przedłożenia radnym sprawozdania finansowego, zgodnie z art. 270 ustawy o finansach 

publicznych, to 31 maja roku następnego. Wykonanie budżetu za 2015 rok przedstawia się 
następująco: dochody zostały zrealizowane w 101,98% planowanych dochodów, wydatki 

zostały zrealizowane w 95,48%. Różnica między dochodami, a wydatkami stanowi kwota 

3.715.059,93 zł i jest to nadwyżka danego roku. Różnica między dochodami i przychodami 

pomniejszona o wydatki i rozchody stanowi kwotę 4.354.451,71 zł i są to wolne środki, które 

zostały rozdysponowane w roku 2016. Informacja o stanie mienia powiatu żagańskiego wg. 

staniu na dzień 31 grudnia 2015 roku została również radnym przedłożona. Majątek powiatu 

wynosi 167.671.684,00 zł. Dochody uzyskane na bazie mienia powiatowego w 2015 roku 

stanowiła kwota 579.541,96 zł w tym dochody uzyskane na bazie mienia skarbu państwa, które 

wynosiły 268.325,52 zł. Są to ogólne dane odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu. 

Sprawozdanie finansowe zostało sporządzone na dzień 31 grudnia 2015 roku. Na sprawozdanie 

finansowe składają się następujące sprawozdania: bilans wykonania budżetu, łączny bilans 

jednostki budżetowej, zbiorczo jednostki budżetu powiatu, łączny bilans jednostki budżetowej, 

zbiorczo inspekcje i straże, łączne zestawienie zmian funduszu jednostki, zbiorczo jednostki 

budżetu powiatu, łączne zestawienie zmian funduszu jednostki, zbiorczo inspekcje i straże, 

łączny rachunek zysków i strat, zbiorczo jednostki budżetu powiatu i łączny rachunek zysków i 

strat, zbiorczo inspekcje i straże. Sprawozdanie finansowe sporządzone zgodnie z przepisami o 
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rachunkowości. Na łączne sprawozdania zbiorczo jednostki budżetu powiatu składają się jed-

nostkowe sprawozdania: PCPR, PPP w Żaganiu, PPP w Szprotawie, PDD w Szprotawie, SO-

SW w Żaganiu, SOSW w Szprotawie, ZSP w Szprotawie, ZSP w Iłowej, ZSTiL w Żaganiu, 

PUP w Żaganiu, ZSTH w Żaganiu, ZSZ w Szprotawie, ZSO w Żaganiu i Starostwa Powiato-

wego w Żaganiu. Na łączne sprawozdania zbiorczo inspekcje i straże składają się jednostkowe 

sprawozdania PPSP w Żaganiu, PINB w Żaganiu. Bilans wykonania budżetu sporządzony do 

dnia 31 marca 2016 roku zamknął się wynikiem wykonania budżetu 3.715.059,93 zł, co stano-

wi różnicę między dochodami, a wydatkami i jest to nadwyżka roku budżetowego, a skumulo-

wany wynik stanowi niedobór. Konsekwencją niedoboru jest posiadanie długu przez powiat 

żagański. Roczny bilans jednostki jest sumą bilansów jednostek organizacyjnych objętych 

sprawozdaniem łącznym. Łączny rachunek zysków i strat również jest sumą wszystkich spra-

wozdań jednostkowych. W łącznym rachunku zysków i strat ogółem przychody na dzień 31 

grudnia 2015 roku stanowiły kwotę 67.695.731,82 zł, ogółem koszty stanowiły 62.212.909,81 

zł. Zysk netto wynosił 5.485.109,89 zł. Łączne zestawienie zmian funduszu to suma danych 

liczbowych ujętych w zestawieniu zmian jednostek organizacyjnych po uwzględnieniu zmian, 

jakie należało w prowadzić w formie korekt. Fundusz wszystkich jednostek na dzień 31 grud-

nia 2015 roku wynosił 112.722.409,75 zł. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Jacka 

Grzelaka o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozda-

niu z wykonania budżetu powiatu za 2015 rok, którą radni również otrzymali wraz z materia-

łami na sesję. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Jacek Grzelak odczytał uchwałę Nr 160/2016 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 4 kwietnia 2016 roku  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Żagańskiego sprawozdaniu  

z wykonania budżetu powiatu za 2015 rok wraz z informacja o stanie mienia Powiatu Żagań-
skiego na dzień 31 grudnia 2015 roku. 

     Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w składzie: 

     Grażyna Radomska – Przewodnicząca 

     Joanna Chruściel – Członek 

     Jarosław Kotowski – Członek 

     opiniuje pozytywnie przedłożone przez Zarząd Powiatu Żagańskiego sprawozdanie roczne  

z wykonania budżetu powiatu za rok 2015 wraz z informacją o stanie mienia Powiatu Żagań-
skiego na dzień 31 grudnia 2015 roku. 

Uchwała Nr 160/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z dnia 4 kwietnia 2016 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd 

Powiatu Żagańskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2015 rok wraz z informa-

cja o stanie mienia Powiatu Żagańskiego na dzień 31 grudnia 2015 roku stanowi załącznik do 

protokołu.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej, 

która stanowi załącznik do protokołu. Opinia Komisji pozytywna. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił pozostałych Przewodniczących Komisji Sta-

łych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wyda-

ła opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja wydała opinię 
pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Roman Śliwiński: chciałbym zająć stanowisko w sprawie budżetu i jego realizacji.  

W mojej ocenie budżet był wykonany zgodnie z przepisami prawa i dyscypliny finansów 

publicznych, a osiągane wpływy były wykorzystywane, jak najskuteczniej, w celu realizacji 

zadań powiatu żagańskiego. Świadczy to o oszczędnej, racjonalen i ekonomicznej gospodarce 

finansowej powiatu, nad którą profesjonalną opiekę sprawuje Zarząd Powiatu na czele ze 

Starostą Henrykiem Janowiczem, Panią Skarbnik oraz Panią Sekretarz. Jest rzeczą oczywistą, 
że nie stało się to samoistnie bez zabiegów i starań Zarządu Powiatu i Pana Starosty Henryka 

Janowicza, Pani Skarbnik i Pani Sekretarz, osób kierujących powiatowymi jednostkami 

organizacyjnymi oraz kierowników tych jednostek i Starostwa Powiatowego. Starania te 

uzyskiwały poparcie Rady Powiatu, która wprowadzała w trakcie roku zmiany w budżecie, 

oczywiście na wniosek Zarządu Powiatu. Dzięki temu mogliśmy pełniej i szybciej zaspakajać 
potrzeby naszej wspólnoty powiatowej i pozyskiwać nowe środki z różnych programów  

i funduszy. Śwadczy o tym pozyskanie środków unijnych w wysokości 190%. Serdecznie 

dziękuję Zarządowi Powiatu, Panu Staroście Henrykowi Janowiczowi i wszystkim osobom 

zaangażowanym oraz radnym wspierającym te działania za tak doskonałe wyniki budżetu. 

Proszę o dalszą  bardzo dobrą pracę dla powiatu żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Miroslaw Gasik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 21 radnych. 

    2) udzielenia Zarządowi Powiatu Żagańskiego absolutorium za 2015 rok, 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

o przedstawienie opinii Komisji. 

  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej, 

który stanowi załącznik do protokołu. Komisja opiniuje pozytywnie przedłożone sprawozda-

nie oraz wnioskuje o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu Żagańskiego za 2015 rok. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Tomasza Huca-

ła o przedstawienie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej wydanej przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową, którą radni również otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

  Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał odczytał uchwałę Nr 308.2016 Składu Orzekające-

go Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 23 maja 2016 w sprawie wyda-

nia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Żagańskiego o udzielenie Zarządowi 

Powiatu Żagańskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu powiatu za rok 2015. 

  Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w składzie: 

  Grażyna Radomska – Przewodnicząca 

  Adriana Kamedulska - Członek 

  Joanna Chruściel – Członek 

  pozytywnie opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Żagańskiego w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu Żagańskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu powia-

tu za rok 2015. 

  Uchwała Nr 308.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z dnia 23 maja 2016 w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
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Powiatu Żagańskiego o udzielenie Zarządowi Powiatu Żagańskiego absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu powiatu za rok 2015 stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił pozostałych Przewodniczących Komisji Sta-

łych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: komi-

sja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miroslaw Gasik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 21 radnych. 

  Starosta Henryk Janowicz: chciałbym podziękować przede wszystkim Radzie Powiatu, bo 

mądre uchwały Rady Powiatu, na czas podejmowane, współdziałanie z Zarządem Powiatu 

daje efekty takie, a nie inne. Nie należy zapomnieć też o bardzo dobrej współpracy z innymi 

samorządami. Dzięki bardzo dobrej współpracy, dogadywaniu się, wspieraniu, daje dobre 

efekty. Chciałbym podziękować również Pani Skarbnik, która zawsze czuwa nad budżetem. 

Chciałbym podziękować pracownikom Starostwa, o których nigdy nie należy zapominać, bo 

to jest ciężka mrówcza praca, która daje efekty. Jest to bardzo ważne, bo te osoby czuwają, 
pilnują, robią tą ciężką pracę. Dziękuję raz jeszcze Panu Wicemarszałkowi, który nie wstydzi 

się, że jest z naszego terenu, zawsze znajdzie czas, żeby przyjąć, porozmawiać, poradzić i to 

jest bardzo ważne. Mam nadzieję, że ta współpraca będzie się układała w najbliższych latach. 

Powiem tak zgoda buduje, niezgoda rujnuje, więc idźmy w tym kierunku i budujmy zgodę, 
pokazujmy, że możemy się dogadywać, tworzyć nowe możliwości. Dziękuję Radzie Powiatu, 

Zarządowi Powiatu oraz wszystkim pracownikom Starostwa Powiatowego. 

  Burmistrz Małomic Małgorzata Sendecka: w imieniu wszystkich samorządowców chciałabym 

serdecznie pogratulować. Jesteśmy pełni podziwu, że interes 84.000 mieszkańców jest tak 

pięknie pogodzony, że wspólnie potraficie współpracować, zarówno władza ustawodawcza z 

wykonawczą i widać tego wspaniałe efekty. My bardzo się z tego cieszymy, bo współpraca z 

Radą Powiatu, Zarządem Powiatu jest merytoryczna. Starosta, jeżeli potrafi pomóc to mówi, 

że pomagam, a jak się nie da, to konkretnie rozmawiamy, że w tej akurat sytuacji nie mogę. 
My, jako samorządowcy zazdrościmy Panu Staroście, bo jesteśmy przed absolutorium, myślę, 
że taki wspaniały wynik, wielu interesów, jest godzien podziwu. Jest to zasługa wszystkich i 

myślę, że jest to ogromny sukces Starosty, jego dużego doświadczenia, świetnej pracy organi-

zacyjnej, bo tak naprawdę cały zespół tworzą ludzie, a na czele stoi jedna osoba. Myślę, że 

tak dobra organizacja przełożyła się na sukces. Bardzo się z tego cieszymy, bo ta praca jest 

bardzo merytoryczna i prowadzi przede wszystkim do rozwoju naszego regionu, a tak na-

prawdę każdej naszej małej gminie o to właśnie chodzi, żeby ten nasz region się rozwijał 

sprawnie, żebyśmy szli wszyscy prężnie do przodu. Raz jeszcze bardzo serdecznie gratuluję. 
    3) zmiany nazwy Zespołu Szkół Tekstylno Handlowych w Żaganiu na Zespół Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Żaganiu,  
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: komi-

sja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miroslaw Gasik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 21 radnych. 

    4) zatwierdzenia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionej Młodzieży  

z terenu powiatu żagańskiego uczącej się w szkołach ponadgimnazjalnych, dla któ-

rych organem prowadzącym jest powiat żagański. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: komi-

sja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miroslaw Gasik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 21 radnych. 

    8. Odpowiedzi na interpelacje. 
    Starosta Henryk Janowicz: odpowiedzi na interpelację w sprawie dróg powiatowych zostaną 

przesłane na piśmie. Natomiast odpowiedź w sprawie uchwały, którą wojewoda nam uchylił 

to należy powiedzieć, że nie została ona uchylona w całości tylko w jednym punkcie. Szcze-

góły w tej sprawie przedstawi Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka. 

    Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: każda uchwała podlega nadzorowi wojewody, bez 

względu na to, czy jest publikowana, czy nie. Uchwała dotycząca dodatków do wynagrodzeń 
dla nauczycieli została uznana za nieważną ze względu na to, że nadzorujący uznał, iż nie 

były wystarczające przeprowadzone konsultacje ze związkami zawodowymi. Uchwała została 
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wysłana do związków zawodowych, a w oczekiwaniu na odpowiedź związki zawodowe 

udzieliły nam opinii, natomiast nie odbyło się spotkanie. Było to jedyną podstawą do stwier-

dzenia nieważności uchwały. Co do treści merytorycznej uchwały, a w szczególności, co do 

wysokości dodatków, zasad ich przyznawania, organ nadzorujący nie wniósł istotnych za-

strzeżeń. Zwrócił nam jedynie uwagę, aby nie posługiwać się ustawowymi zwrotami, czyli 

nie przepisywać ustawy do uchwały. Pod tym względem organ nie stwierdził nieważności, co 

do merytoryki, a zatem uchwała została uznana za nieważną tylko ze względu, że nie było 

spotkania ze związkami zawodowymi. Jednocześnie chciałam nadmienić, że kwestia konsul-

tacji, a w zasadzie ich przebiegu, jest kwestią interpretacji organu. Obecnie obowiązuje stara 

uchwała, dodatki zostały utrzymane, natomiast treść nowej uchwały została skonsultowana ze 

służbami wojewody, została wysłana do związków zawodowych, a w miesiącu czerwcu za-

planowano spotkanie ze związkami zawodowymi.      

Starosta Henryk Janowicz: podobna uchwała miała miejsce w powiecie sulęcińskim, która 

została uznana przez służby wojewody, a nasza została potraktowana inaczej. Świadczy to o 

tym, jak dane służby do danej rzeczy podchodzą. W powiecie sulęcińskim przeszła ta uchwa-

ła,  

a powiatu żagańskiego została uchylona, bo były zastrzeżenia, co do konsultacji. Konsultacje 

odbywają się tylko wtedy, kiedy przychodzą wszystkie strony, a jak nie przychodzą to tych 

konsultacji nie ma. 

    9. Informacje i oświadczenia. 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Radnego Bogusława Kobylińskiego oraz 

Radnego Marka Koptę do zapoznania się z protokołem z obrad XVII sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 8 czerwca 2016 roku. 

     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poinformował, że 31 maja 2016 roku Prezydent 

Rzeczpospolitej Polskiej Pan Andrzej Duda nadał odznaczenia państwowe z okazji Dnia 

Samorządu Terytorialnego. Za wybitne zasługi dla rozwoju samorządu terytorialnego, za 

osiągnięcia w podejmowanej z pożytkiem dla kraju pracy zawodowej i społecznej. Pan 

Prezydent odznaczył Radnego Leona Cuprycha złotym krzyżem zasługi. W imieniu Rady 

Powiatu składam serdeczne gratulacje. 

     Radny Leon Cuprych: chciałem serdecznie podziękować Panu Prezydentowi. Czuję się 
doceniony, ale medal ma dwie strony i chciałem ten medal dedykować wszystkim 

samorządowcom, z którymi miałem możliwość współpracować przez pięć kadencji. Chciałem 

również podziękować moim wyborcom, mieszkańcom powiatu. Pan prezydent zauważył, że 

reforma samorządu terytorialnego jest to najlepsza reforma, jak wyszła w tym okresie. 

Również zna problemy i obiecał, że będzie wnosił do laski marszałkowskiej projekty ustaw, 

które mają poprawić byt samorządów. Dziękuje za życzenia i dedykuję wszystkim, którzy 

związani są z samorządem i zarządzaniem małymi jednostkami. 

  10. Wnioski. 
  Radni nie złożyli wniosków. 

  11. Zamknięcie obrad XVII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
   Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 11

20
 ogłosił zamknięcie XVII sesji V kadencji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 8 czerwca 2016 roku. 

 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek  

                                                                 Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                                                                       Mirosław Gąsik 


